
هنرمند ژاپنی بدون سفر به ایران مسجد امام اصفهان را نقاشی کرد

گروه فرهنگ و هنر- کریســمس از جمله تعطیلاتی اســت که نگاه کردن 
فیلم های ترسناک در آن می تواند جذاب باشد. فیلم های ترسناکی که هنگام تعطیلات 
از شبکه های مختلف پخش می شوند و یا در سینما ها اکران می شوند، همیشه اوقات 
خوبــی را برای خانواده به ارمغــان می آورند. در حالی که، هالووین یکی از همین 
مناسبت هاست، کریسمس هم زمانی است که فیلم های ترسناک زیادی می توانند 

شما را سرگرم کنند.
برخی از فیلم ها مانند »کریســمس سیاه« )Black Christmas( می توانند 
کلاسیک باشند، اما برخی دیگر مانند »جک فراست« )Jack Frost( شاید حتی 
ارزش نگاه کردن هم نداشــته باشند. اما یکی از آن فیلم های ترسناکی که می تواند 
کریسمس شما را مهیج کند و زمان خوبی را در کنار خانواده خود بگذرانید، فیلم 
»بهتره مراقب باشی« )Better Watch Out( است. داستان فیلم حول و حوش 
فصل کریســمس می گذرد و یک پرســتار بچه به نام اشلی را دنبال می کند که قرار 
است برای همیشه شهر را ترک کند. لوک پسر ۱۲ ساله ای است که اشلی همیشه از 
او نگهداری می کند بنابراین شب باید به طور معمول بگذرد. متأسفانه اشلی و لوک 
و همچنین دوست احمقش گرت متوجه چیز های عجیب و وحشتناکی می شوند 

که ممکن است نشان دهد آن ها در خطر هستند.
نکته بارز داستان »بهتره مراقب باشی« تغییر فاز داستان است. اساساً، کل شروع 
فیلم دارد خودش را به چیزی تبدیل می کند که نیست. با این حال، این تنظیمات به 
قدری خوب نوشته شده و طبیعی به نظر می رسد که بیننده معمولی که در کوری قرار 
می گیرد احتمالاً تغییری را که در راه است، نخواهد دید. پس از فاش شدن همه چیز، 
که طولی نمی کشد، سرنخ های کوچکی که در ابتدا ارائه می شود، معنا پیدا می کنند 

و لحن فیلم کاملًا متفاوت است. 
آنچه در این تغییر فاز مشــخص است، یک شرور مخفی است. پس از اینکه 
اشلی متوجه می شود که لوک به همراه دوستش گرت برای ترساندن اشلی به خانه 
حمله کرده اند، به شــدت عصبانی می شــود. با این حال، در همین لحظه است که 
مشخص می شود این لوک است که نقش منفی این فیلم است و اشلی سعی می کند از 
او فرار کند. وقتی این چرخش اتفاق می افتد، پیش بینی ادامه داستان سخت می شود. 
اتفاقات زیادی می افتد و چرخش های زیادی هم در فیلم پیش می آید. با این حال، 
داستان بالا و پایین های زیادی هم دارد و هیجان آن باعث می شود که مخاطب آن 
را دنبال کند. نقطه قوت دیگری که می توان برای فیلم »بهتره مراقب باشی« در نظر 

گرفت بازیگران فوق العاده آن است. 
اولیویا دی یونگ، لوی میلر و اد آکسنبولد ترکیبی در این فیلم به وجود آورده اند 
کــه می تــوان از آن به عنوان مثلث قوی فیلم یاد کــرد. وقتی صحبت از فیلم های 
کریسمس و تعطیلات می شود، مردم معمولاً فیلم های مورد علاقه خود را دارند. با 
این حال، اگر تماشاگران در تمام عمر خود هر سال فیلم های مشابهی را تماشا کرده 
باشــند، ممکن است کمی خسته کننده شود. وقتی آن زمان فرا می رسد، نشانه آن 
است که همه چیز را تکان دهید و به دنبال گوهر های پنهان بگردید. »بهتره مراقب 

باشی« مطمئناً با این توصیف مطابقت دارد.

گروه فرهنگ و هنر- مســعود ده نمکی ســریال طنز »آزادی مشروط« را 
درباره کرونا و فعالیت های کادر درمان و پرستاران و گروه های جهادی می سازد.
ســریال ۳۰ قســمتی »آزادی مشــروط« با محوریت طنز درباره فعالیت 
گروه های جهادی، کادر درمان و پرستاران در ایام کرونا و مصائب و شیرینی های 
این دوران به تهیه کنندگی و کارگردانی مســعوده ده نمکی در مرکز ســیمافیلم 

ساخته می شود.
بر اســاس این گزارش، از حدود ســه ماه پیش نگارش فیلمنامه ســریال 
آغاز شــده و در حال حاضر نگارش ۲۰ قســمت به اتمام رســیده و از لوگوی 
این سریال نیز رونمایی شده است.همچنین همزمان با نگارش فیلمنامه توسط 
کریم خودسیانی و شهاب عباسی بر اساس طرحی از مسعود ده نمکی، به زودی 
پیش تولید ســریال آغاز و عوامل پشت دوربین ســریال جدید این کارگردان 
معرفی خواهند شد.ســریال »آزادی مشروط« به سفارش مرکز سیمافیلم تهیه 

و تولید خواهد شد.

»بهتره مراقب باشی«، فیلمی ترسناک با 
چاشنی کریسمس

ده نمکی سریال طنز کرونایی می سازد
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گروه فرهنگ و هنر- ســیروس 
ســپهری از جمله بازیگران شــناخته 
شــده تئاتر کرمانشاه است که علاوه بر 
بازیگری، به نویســندگی و کارگردانی 
نیز اشــتغال دارد و تا به امروز نمایش 
 های زیــادی را بــر روی صحنه برده 
اســت. سپهری با سریال نون خ و نقش 
ادریس برای مخاطبان عام شناخته شد 
و معروفیت یافت. ادریس یکی از اهالی 
روســتا و از دوستان نورالدین خانزاده 
است که ۱۲ فرزند دارد و البته شخصی 

ترسو و محافظه کار هم هست.
ســپهری می گوید دوست داشته 
که همانند ادریس فرزندان زیادی داشته 
باشد اما مشکلات اقتصادی و معیشتی 
ایــن اجــازه را به او نداده اســت. این 
بازیگر همچنین خصوصیات اخلاقی 
خاص ادریس مانند محافظه کار بودنش 
را ناشی از نگرانی اش از وضعیت حال 
و آینده فرزندان پرتعدادش در فقدان او 
عنوان می  کند. بازیگر نون خ از همکاری 
با سعید آقاخانی کارگردان این سریال به 
نیکــی یاد می کند و می گوید آقاخانی 
دســت بازیگران را باز می گذاشــته تا 
توانایــی  های خودشــان را به نمایش 

بگذارند.
سپهری دلیل پررنگ شدن نقش 
بازیگران اســتانی در سری دوم و سوم 
ســریال نون خ را اعتماد نویسنده ذکر 
و تاکیــد می  کند آقاخانی نقش ها را به 
شکل عادلانه در میان بازیگران تقسیم 
مــی کرده اســت و همچنین موفقیت 
ســریال نون خ را ســندی برای اثبات 
توانایــی ها و اســتعدادهای بازیگران 

استانی عنوان می کند.
شــبکه آی فیلم به تازگی هر سه 

فصل سریال نون خ به کارگردانی سعید 
آقاخانی را بر روی آنتن خود داشت. به 
همین بهانه، گفت و گویی داشته ایم با 
سیروس سپهری، بازیگر نقش ادریس 
در این مجموعه نمایشــی جذاب و پر 

بیننده.
بازپخش سریال نون خ را از 

شبکه آی فیلم تماشا می کردید؟
 چند قسمتی از سریال را دیدم. با 
توجه به مشــغولیتی که دارم و همزمان 
سر دو کار هستم، علیرغم اینکه دوست 

داشتم سریال را کامل ببینم نتوانستم.
چه بازخوردی از مخاطبان از 
مردم بابت بازی در سریال نون خ 

و ایفای نقش ادریس گرفتید؟
 شــخصیت اگر بــرای مخاطب 
دوست داشتنی باشد اتفاقات خوبی می 
افتد. با وجودی که به خاطر شرایط کرونا 
در بیرون دو ماسک می زنم و از عینک و 
کلاه استفاده می کنم باز هم شناخته می 
شــوم و محال است با همسر و دخترم 

بیرون برویم و مردم ابراز لطف نکنند.
یکی از شاخصه های اصلی 
شخصیت ادریس عیالوار بودن 
اوست. خودتان در زندگی واقعی 

چند فرزند دارید؟
 من یک دختر ۲۱ ســاله دارم که 
بازیگری می خواند. ۱۶ سال سابقه کار 
دارد و نقش حضرت رقیه را در نمایش 
»قــاب ماه« بازی کرده اســت. در عالم 
واقــع اگر از لحاظ اقتصــادی و کاری 
می شد، دوست داشتم مثل ادریس ۱۲ 
فرزند داشته باشم. اصولا خانواده شلوغ 
و پرجمعیت را دوست دارم. اگر بچه ها 
پشت سر هم باشــند، با هم بزرگ می 
شــوند و به یکدیگر کمک می کنند و 

مراقب هم هستند. در عین حال، باری از 
دوش پدر و مادر هم برداشته می شود، 

ولی قسمت نشد و آرزو به دل ماندم.
چه شــد که به تیم بازیگران 

سریال نون خ پیوستید؟
 من از سال ۵۷ کار تئاتر می کنم و 
در شبکه استانی کرمانشاه مجری بودم. 
در عیــن حال، کار تئاتر و تلویزیون هم 
انجام می دادم. ســال ۸۰ به تهران آمدم 
و چون مرا نمی شناختند از صفر شروع 
کردم. در تهران باید رابطه داشته باشی 
تا شناخته شوی و به کار دعوتت کنند. 
فصل اول سریال نون خ قرار بود ساخته 
شــود. آقای محمد تنابنده و سیروس 
میمنت برای انتخاب بازیگر به شهرهای 
غربی کشور رفته بودند. یکی از دوستان 
که مرا می شناخت توصیه کرد که با آقای 
تنابنده ارتباط بگیرم. با ایشــان تماس 
گرفتم و گفتند حتما تشریف بیاورید. 
رفتن من مصادف شــد با انتخاب بچه 
های شهرستانی که در تهران تست می 
دادند. اکثر این دوستان مرا می شناختند. 
متــن را به من دادند کــه خواندم و در 
نهایت بــا صلاحدید آقایان آقاخانی و 

تنابنده انتخاب شدم.
خصوصیــات  یکســری 
شــخصیت ادریس مثل محافظه 
کار بودن و ترس داشــتن از ابتدا 
در فیلمنامه وجود داشت و یا بعدا 
اضافه شــد و خودتان چقدر در 
شــکل گیری این شخصیت نقش 

داشتید؟
ادریس نگران بود و می ترســید 
که این ترســش ناشی از تعهدی بود که 
به بچه های قد و نیم قدش داشــت. او 
نگران بود مبادا اتفاقی برایش بیفتد و بچه 

هایش بی سرپرست شوند. این نگرانی، 
ادریس را ترسو و محافظه کار نشان می 
 داد. آقای آقاخانی دست ما را باز گذاشته 
بودند برای ارائه و خلق شخصیت. متن 
آنقدر خوب نوشته شده بود که احتیاج 
نبود چیزی اضافه شــود. شــخصیت 
ادریس به مرور زمان شکل گرفت و به 
اینجا رسید. خودم خیلی دوستش دارم. 
یک پدر ایرانی کرد و زحمتکش که نان 

حلال به خانه می آورد.
البتــه از ترســو و محافظه 
کار بــودن ادریس کــه بگذریم 
شــخصیتی ســاده و خانواده 

دوست است.
 خودم همه تلاشم را کردم تا این 
شخصیت به خوبی شکل بگیرد. تمام 
پدران ایرانی غم بچه هایشــان را دارند 
و به فکر رشد و تعالی خانواده هستند. 
فرقی هم ندارد که کرد باشــند یا ترک 
یا بلوچ. بار مسئولیت خانواده بر دوش 
پدران است. خاصه امروزه که معضلات 
اقتصادی باعث بیکاری جوانان شــده 
است، پدر تلاش می  کند همه خانواده 

را زیر یک سقف نگه دارد.
نقــش ادریــس به مانند ســایر 
کاراکترهایی که بازیگران استانی ایفایش 
می کردند به مرور در قصه پررنگ  تر شد 
و در فصل سوم به اوج خود رسید. حتی 
می شــود یکی از جذابیت های فصل 
سوم نون خ را در قیاس با دو سری قبلی 
همین میدان دادن به بازیگران اســتانی 

عنوان کرد.
 بلــه، در ابتدا شــناخت کافی از 
بازیگران بومی وجود نداشت و نویسنده 
با احتیاط شــخصیت ها را نوشته بود. 
یکسری افراد در روستا بودند که در قصه 
نقش خاصی نداشتند اما به مرور زمان 
اعتماد به وجود آمد و بچه ها خودشان 
را ثابــت کردند. از ســوی دیگر، آقای 
آقاخانــی و گروه کارگردانی هم به آنها 
اعتماد کردند و نقش بچه های استانی 

پررنگ تر شد. در سریال نون خ برخلاف 
برخی سریال ها که دیالوگ ها و نقش ها 
حول چند نفر می  چرخد، آقای آقاخانی 
فرصت ها را به شکل مساوی و عادلانه 
تقسیم کرده بود تا همه بازیگران بتوانند 
قدرت و توانایی هایشان را در معرض 
دید بگذارند. بازیگران استانی توانستند 
خودشان را به اثبات برسانند. آقاخانی و 
دســتیارانش بسیار به بچه ها کمک می 
کردند و حتی آقــای آقاخانی خودش 
دیالوگ  ها را تقسیم می  کرد تا همه بچه 
ها دیده شــوند. یکی از دلایل موفقیت 
سریال نون خ این بود که همه در خدمت 
محتوا بودیم و تلاش می کردیم مثل یک 

خانواده در کنار هم باشیم.
بــه نظرتان ســاخت چنین 
سریال هایی چقدر در دیده شدن 

بازیگران استانی تاثیر دارد؟
 خودتان دیدید که اگر شرایط برای 
بچه های استانی فراهم باشد بازیگران 
خوبی هستند. ولی متاسفانه یک سری 
از کارگردانــان فقط به بازیگران چهره 
و ســلبریتی ها اعتقاد دارنــد اما آقای 

آقاخانی خط بطلان بر این فرضیه کشید 
و ثابت کرد که اگر فیلمنامه خوب باشد 
و بازیگران شهرستانی به خوبی هدایت 
شــوند و البته تهیه کننــده و کارگردان 
خوبی بالای ســر کار باشــند، نتیجه 
می تواند بســیار جذاب و پر مخاطب 
باشــد. بازیگران شهرستانی چیزی از 
بازیگران استانی کم ندارند و می توانند 
کار خودشــان را انجام دهند و توانایی 

هایشان را نشان دهند.
چه مــدت درگیر بــازی در 

سریال بودید؟
 هر فصل شــش ماه طول کشید. 
تقریباً ۹ ماه تا یک ســال برای هر فصل 
ســریال نون خ زحمت کشــیده شده 
است. روزهای ســختی را در زمستان 
اســتخوان سوز داشــتیم که فشار کار، 
انســان را کلافه و خسته می کرد ولی 

عشق به کار باعث می شد تا این سختی 
ها تبدیل به خاطره شوند و خوشبختانه 

ثمرش را هم دیدیم.
خاطره جالب و ناگفته  ای از 
بازی و حضور در سریال نون خ 

دارید؟
 همــه عوامل و بازیگران مثل یک 
خانواده شده بودیم و دوری یکدیگر را 
نمی توانستیم تحمل کنیم. در کنار هم 
بودیــم و به هم عشــق می ورزیدیم و 
روزهای خوبی را علیرغم سختی های 
فراوانی که داشــت پشت سرگذاشتیم. 
ایــن روزها اکثر ســریال ها در محیط 
آپارتمانی فیلمبرداری می  شوند اما آقای 
آقاخانــی معتقد بود که باید مخاطب را 
با خودمان همــراه کنیم و زیبایی های 
کردســتان و فرهنگ، سنن، آیین، رسم 
و رســوم و پوشــش مردم کردستان را 
به آنها نشــان دهیم. خودم به شخصه 
دوست دارم که شبیه سریال نون خ زیاد 

ساخته شود.
از نون خ  ۴ خبری دارید؟

 بله، به خواست مردم و مسئولین 

ساخته می شود. فکر می کنم برای نوروز 
سال آینده آماده شود. امیدوارم این فصل 
هم همچون فصول گذشــته با استقبال 

مردم مواجه شود.
ســعید آقاخانی را چگونه 
کارگردانی دیدید؟ همکاری با او 

چگونه بود؟
کارکردن با آقای آقاخانی افتخاری 
بود که نصیب ما شــد. انسانی شریف، 
مهربــان و صبور اســت و هر چه دارد 
در طبق اخــلاص می گــذارد. یکی 
از خوشــحالی هایــم در زندگی بابت 
آشــنایی با آقاخانی است. دوست دارم 
این رفاقت تا سالیان سال ادامه پیدا کند، 
نه فقط در کارهای بعدی ایشــان بلکه 
به عنوان یک رفیق و دوســت واقعی. 
برایش آرزوی سلامتی دارم و امیدوارم 
ســالیان سال سایه اش روی سر جامعه 

هنری، خاصه عرصه تصویر باشد و از 
سواد و آگاهی هایش بهره ببریم.

بــه نظرتان ســریال نون 
خ از چــه نقاط قــوت و تمایزی 
برخــوردار بود که توانســت با 
استقبال فوق العاده مردم مواجه 

شود؟
 آقای آقاخانی با نون خ ســریال  
ســازی را از محیــط آپارتمانی خارج 
کردنــد و به محیطی باز و چشــم نواز 
انتقــال دادند. خودشــان مــی گفتند 
عــادت کرده ام به کار شــلوغ و خارج 
از آپارتمان با لوکیشن های سخت؛ این 
باعث می شود تماشاچی هم از تماشای 
کار لذت ببرد. از سوی دیگر، پرداخت 
ســریال به فرهنگ و آداب و رســوم، 
لباس و زبان غرب کشور جذاب است. 
خودم خیلی لذت می برم وقتی می بینم 
سریالی از صفر تا صد در یک استان مثلًا 

در سیســتان و بلوچستان 
ساخته شده و گویش 
فرهنــگ و لباس آن 
منطقــه بــه نمایش 

درآمده است. 

کشور ایران پر از فرهنگ های گوناگون 
اســت و زیبایی های فراوانی دارد که 
جا دارد در سریال های نمایشی به آنها 

پرداخته شود.
شــما علاوه بر بازیگری در 
حوزه کارگردانی و نویسندگی 
هم فعالیت دارید. کدام یک از این 
حوزه ها را بیشتر دوست دارید 
و می پسندید و ترجیح می دهید؟

به شخصه عاشق بازیگری هستم 
و تنها زمانی که کار بازیگری نباشــد به 
کارگردانی روی می آورم یا نویسندگی 
می کنم. بازیگری دنیای بسیار زیبایی 
دارد و در عین حال سخت هم هست. 
در سری سوم نون خ شش ماه در معدن 
کار می کردیم. آب روی سر و رویمان 
می ریخت و دو نفر از دوســتان قلب 

شان گرفت.
ایــن روزها چــه می کنید و 

مشغول چه کاری هستید؟
همزمان مشغول بازی در دو  

سریال شبکه خانگی و 
یــک فیلم ســینمایی 
هســتم. کرونــا مدتی 
اســت که ضربه سختی به 
قشــر بازیگر زده و ۷۰ تا ۸۰ 
درصد بازیگران به خصوص 
حــوزه تئاتر به ناچار تغییر 

شغل داده اند.

ســپهری می گوید دوســت داشــته که هماننــد ادریس فرزندان زیادی داشــته باشــد اما 
مشــکلات اقتصادی و معیشــتی ایــن اجازه را بــه او نداده اســت. ایــن بازیگر همچنین 
خصوصیــات اخلاقــی خاص ادریــس مانند محافظــه کار بودنــش را ناشــی از نگرانی 
اش از وضعیــت حــال و آینــده فرزنــدان پرتعــدادش در فقــدان او عنــوان مــی  کنــد. 
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گــروه فرهنــگ و هنــر- 
کارگردان فیلم »یاسین« ضمن اشاره 
به صرف ۷ سال زمان برای ساخت 
این مستند، گفت: کار را از زمانی که 
شخصیت اصلی مان، یاسین هشت 
ســال سن داشت شروع کردیم و در 

۱۵ سالگی اش به پایان رساندیم.
مســتند ۵۶ دقیقه ای یاسین در 
پانزدهمین جشنواره سینماحقیقت 
برای نخستین بار اکران شد. یاسین 
کــه نامش از نام شــخصیت اصلی 
این مستند گرفته شــده، به روایت 
چالش های پسر نوجوان مازندرانی 

می پردازد.
 داســتان یاســین درباره یک 
نوجوان ۱۴ ســاله است که از دوران 
نوزادی والدین اش او را رها کردند و 
نزد مادربزرگ و پدربزرگش بزرگ 
شد و حالا در ۱۴ سالگی دچار تضاد 
رفتاری شــده و جامعه همچنان از 

پذیرش او خودداری می کند.
رضــا اکبریــان گالش کلایی 
درباره نحوه شکل گیری این سوژه 
توضیح داد: در روســتای زادگاهم 
مشــغول پژوهش بــرای فیلمی با 
موضوع ورزشــی بودم. آنجا برای 
بچه هــای فوتبــال جــام برگزار 
می کردند. پسری کنج زمین به بازی 

بچه ها خیره شده بود. پدر و مادرها 
داشتند بچه ها را تشویق می کردند. 
اما او کســی را نداشت. این تبعیض 
برایــم عجیب بود. مــن به خانواده 
اش نزدیک شــدم و بعد از چند ماه 
پژوهش کار تصویربرداری را شروع 

کردم.
این فیلمســاز با بیــان این که 
یاســین در ابتدا روحیــه کودکانه و 
لطیفی داشــت تاکید کرد: هر چقدر 
جلو می رویم او معترض تر می شود. 
یاسین در جامعه پذیرفته نشده بود و 
زمانی که با همسن و سالان خودش  
بازی می کرد، مورد اذیت و آزار قرار 
می گرفت. او به تدریج وارد شــهر 
شــد و جهان دیگری را شناخت. از 
جایی به بعد می خواهد انتقامش را 
از دیگران بگیرد. چون عقده ای در او 

شکل گرفته و بروز می کند.
هیچ موقعیتی را برای یاســین 

طراحی نکردیم
اکبریان گالش کلایــی با بیان 
این نکته که ما هیچ موقعیتی را برای 
یاســین طراحی نکرده بودیم اظهار 

داشت: یاسین آدمی نبود که من به او 
بگویم این کار را بکن. او به من این 
اجازه را نمی داد. من نمی خواســتم 
او را مدیریت کنم. چون او موقعیت 
خودش را داشــت. حــدود هفت 
ســال با هم بودیم و کم کم احساس 
اطمینان برایش بــه وجود آمد. من 
دوست داشتم در مقام رفیق کنارش 

ظاهر شوم.
این کارگــردان افزود: جامعه 
هیچ تعریفی نســبت بــه این جور 
آدم ها ندارد. شــاید این فیلم برای 
خیلی ها ســیاهنمایی جلــوه کند. 
بعضــی ها به من گفتند باید راهکار 
نشــان بدهی. من جواب دادم من به 
عنوان فیلمســاز فقط باید بحران را 
نشان بدهم. سیاستگزار با راهکارش 

باید از معضل عبور کند. 
وی با اعــلام این خبر که فیلم 
یاسین اکران عمومی نخواهد داشت 
گفت: یاسین در حال تغییر است. ما 
باید به سرنوشــت او هم فکر کنیم. 
به همیــن خاطر اکران های محدود 
در مراکز بازپروری خواهیم داشت.

فقدان پژوهش؛ مشکل اصلی 
فیلم های مستند

اکبریان گالش کلایی مشــکل 
اصلــی فیلم های مســتند را فقدان 
پژوهش خواند و توضیح داد: وقتی 
من پژوهش درســتی داشته باشم، 
قطعا به لایه های عمیق تری می رسم. 
اکثر فیلم های مســتند ایرانی مساله 

ندارند. 
شــاید مساله شان فقط حضور 
در جشــنواره اســت. مثلا می آیند 
روزمرگی یک آدم را ثبت می کنند. 
در حالــی که باید بــه جهان آن آدم 
نزدیک شــوند و بگویند زاویه دید 

خودشان چیست. 
کار یــک روزنامــه نــگار با 
مستندســاز متفاوت است. هنرمند 
باید از امر واقع به حقیقت برســد و 
یــک اثر خلاقانه را به وجود بیاورد. 
وی افــزود: برخی مستندســازان 
چون می خواهند کار خودشــان را 
آســان کنند، از تخیل خودشان بهره 
می برند. چــون ابزار داســتانی را 
بلدند، با ده جلســه تصویربرداری 

یک فیلم مستند می سازند. همچنین 
فیلمسازانی داریم که در عرض یک 
هفته مســتند می ســازند. علاوه بر 
این تنبلی و رخوت را جشــنواره ها 
ایجاد می کنند. وقتی جشنواره به یک 
فیلم ســطحی جایزه می دهد، دارد 
می گویــد من این کالا را می خواهم 
و ســال بعد این فیلــم را باید برایم 

بیاوری.
اکبریان گالش کلایــی با بیان 
این که مــن برای فیلم خودم علاوه 
بر صرف زمــان خیلی هزینه کردم 
گفت: هیچ جایی به من کمک مالی 
نکرد. من دیگر ایــن توان را ندارم 
که مســتندی را الان شــروع کنم و 

هفت سال دیگر به پایان 
برسانم. 

اگر مرکز گســترش سینمای 
مستند و تجربی فیلم های ارزشمند 
را خریداری کند، مستندساز امنیت 
مالی دارد و می تواند روی کار بعدی 
تمرکز کند. در غیر این صورت من 
به عنوان مستندساز بین ساخت فیلم 
های خودم، بــرای دیگران تدوین 
می کنم و کار ارزان و ســریع انجام 
می دهــم. این طوری ســطح کیفی 

پایین می آید.
پانزدهمین جشنواره بین المللی 
ســینماحقیقت به دبیــری محمد 
از  مقــدم  حمیدی 
۱۸ آذرماه شروع 
شــده و تــا ۲۵ 
آذرماه ادامه دارد.

گــروه فرهنــگ و هنر-جان 
 )Jun Matsubara( ماتســوبارا
هنرمنــد ژاپنی با اثر "مســجد امام 
اصفهــان" و بــا موضــوع ایران در 
"نمایشگاه تبادلات فرهنگی ایران و 
ژاپن" که از ســوی رایزنی فرهنگی 
ایران در ژاپن بر پا شده بود، شرکت 

کرده است.
او در گفتگویــی بــا رایزنــی 
فرهنگــی ایران در ژاپــن گفت: با 
۶۲ ســال ســن، حدود ۴۴ سال در 
زمینه نقاشــی فعالیــت هنری دارم 
و تاکنون به ایران ســفر نداشــته ام، 
البته اطلاعات بســیار محدودی در 
مورد امــام خمینــی)ره( و انقلاب 
شــنیده بودم و این که مــردم ایران 
بســیار مهربان و صمیمی هستند و 
 بســیار علاقه مندم از نزدیک با ایران 

آشنا شوم.
 این هنرمند ژاپنی افزود: رایزن 
فرهنگی ایران و برپایی این نمایشگاه 
باعث شــد تا نگاه جدیدی را نسبت 
بــه ایران تجربه کنم و خلق این اثر با 
توجه به این که تاکنون به این کشور 

ســفر نکرده ام نیازمند بررسی های 
جدی بــود و در مطالعاتی که انجام 
دادم بسیار به کاشی کاری، معماری و 
ساختمان های تاریخی ایرانی اسلامی 
 علاقه مند شــدم کــه مانند مینیاتور 

هستند.
وی بــه ســاختمان و معماری 
مســجد اصفهان هم که نقاشی خود 
را بــا الهــام از آن خلق کرد اشــاره 
کرد و افزود: این ســاختمان تفاوت 
هــا و اختلافــات بســیار زیــادی 
با ســاختمان هــای ژاپنــی دارد و 
امیــدوارم بتوانم در ایــن زمینه آثار 
 دیگــری را هــم از ایران نقاشــی 

کنم.
جان ماتسوبارا با تشکر از اقدام 
رایزنــی فرهنگــی در برگزاری این 
نمایشگاه که نقش مهمی در تبادلات 
فرهنگی ایــران و ژاپن دارد، افزود: 
امیــدوارم که این تبــادلات بین دو 
کشــور بزرگ ایــران و ژاپن روز به 
روز توســعه یابد و شاهد برگزاری 
نمایشــگاه های متعدد و مشــترک 
هنرمندان ایرانی و ژاپنی در دو کشور 

باشــیم که از اهمیت فوق العاده ای 
برخوردار است.

وی کــه امیــدوار اســت پس 
از برگــزاری این نمایشــگاه زمینه 
همــکاری بیشــتر بــا ایــران و به 
ویــژه هنرمندان ایرانــی برای وی 
ایجــاد شــود، بــر برگــزاری این 
گونــه نمایشــگاه ها بــه صورت 
 مشــترک با هنرمنــدان ایرانی تاکید 

کرد.  
نمایشــگاه نقاشــی بــا عنوان 
"تبادلات فرهنگی ایــران و ژاپن" 
برای اولین بــار با حضور و نمایش 
بیش از ۳۶ اثر هنری از ۸ شــخصیت 
هنرمند ژاپنــی و علاقه مند به ایران 
و نمایــش آثــار آنــان و از جمله 
خلق آثاری ویــژه با موضوع جاذبه 
هــای گردشــگری و فرهنگــی با 
عنوان"ایران"، چندی قبل از ســوی 
رایزنی فرهنگی ایران در ژاپن برگزار 

شد.
 در ایــن رویــداد فرهنگــی ـ 
هنری، نقاشــان و از اعضای انجمن 
های نقاشــی گوئنن و استقلال ژاپن 

که جزء مهمترین تشکل های هنری 
این کشــور محســوب می شوند به 
دعوت و پیشــنهاد رایزنی فرهنگی 
عــلاوه بر این که هشــت تابلو و اثر 
دربــاره ایران را در طــول چند ماه 
نقاشــی و خلــق کردنــد، تعدادی 
از آثــار خــود کــه در رویدادها و 
نمایشــگاه های ژاپن از جمله موزه 
ملی، گالــری هنــر و ... به نمایش 
درآمده بود را به نمایش گذاشــتند 
 که با اســتقبال علاقه منــدان ژاپنی 

مواجه شد.
هنرمنــدان و آثــار شــرکت 
کننده در این نمایشــگاه شامل جان 
ماتسوبارا )مســجد امام اصفهان(، 
شــیگه نوبو موری یامــا )کــوزه و 
ظرف مســی( ، هیده کو موراتا)روز 
تقدیــر(، ســه جیما تاکومی)تخت 
جمشــید(، کیدائی تاگوچی)سفر(، 
سؤو تسوکاموتو )فراتر از خاطره(، 
شــیوئیچیرو تســوکودا)تهران( و 
یامائوچی)تصویــر  کازونــوری 
 ذهنــی پارس با گلــدان و گل لاله(  

بودند.

با سیروس سپهری به بهانه پخش سریال »نون خ« از شبکه آی فیلم؛

»نون خ« چهار برای نوروز 
سال آینده ساخته می شود
بازیگر نقش ادریس در سریال »نون خ«، گفت: به خواست مردم و مسئولین قرار است سری چهارم سریال

 برای نوروز سال آینده ساخته شود و امیدوارم این فصل هم همچون فصول گذشته با استقبال مردم مواجه شود.

در گفتگو با رضا اکبریان گالش کلایی کارگردان فیلم »یاسین« مطرح شد:

مستندی که ساختش ۷ سال طول کشید
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